



AFMC Student Portal Launch Continues

[Le français suit](#)

December 2, 2014

OTTAWA –The Association of Faculties of Medicine of Canada (AFMC) is pleased to announce that four Canadian faculties of medicine – University of Calgary, Memorial University of Newfoundland, McMaster University, and Queen’s University – will officially join University of Manitoba’s faculty of medicine in accepting applications for visiting electives through the AFMC Student Portal, as of December 4, at 3PM (EST), bringing it to a total of five faculties currently using the web tool. The remaining medical schools will be launching at regular intervals over the coming months.

Once the remaining schools have launched, the Student Portal will be the only channel for eligible students to complete and submit an application for an elective. This application system, designed to streamline the elective placement process, and make life easier for students, will become the one-stop-shop for Canadian and international students applying for visiting electives at all faculties of medicine across the country. It includes a searchable database of all visiting electives offered in Canada, payment processing, and a communication tool to keep students informed about their application status. The portal also reflects the commitment of the faculties of medicine to streamline elective workflows, timelines and policies.

Students are encouraged to use the AFMC Student Portal’s Visiting Elective Guide to explore information about visiting electives available across Canada. The Guide is an online central database of visiting elective opportunities and can be searched at any time without having to register or submit an application.

For more information, visit: <http://www.afmcstudentportal.ca> or contact studentportal@afmc.ca

NOTE: Please refer to specific school policies on the availability of visiting elective opportunities for Canadian and International medical students.



Le déploiement du Portail des étudiants de l'AFMC se poursuit

Le 2 décembre 2014

OTTAWA - L'Association des facultés de médecine du Canada (AFMC) est heureuse d'annoncer que quatre facultés de médecine – Université de Calgary, Université Memorial, Université McMaster et Université Queen's – se joindront à la faculté de médecine de l'Université du Manitoba et accepteront officiellement des demandes du Portail des étudiants de l'AFMC, à compter du 4 décembre, à 15 h (HNE) portant la liste des participantes à cinq.

Lorsque les autres facultés auront déployé le système, le Portail des étudiants deviendra la seule façon pour les étudiants admissibles de remplir et de présenter une demande de stage optionnel. Ce système de demande, conçu pour simplifier le processus de placement dans un stage optionnel et pour faciliter la vie des étudiants, deviendra le guichet unique des étudiants canadiens et étrangers qui soumettent une demande de stages optionnels pour étudiants visiteurs à toutes les facultés de médecine à la grandeur du pays. Il comprend une base de données consultable de tous les stages optionnels offerts aux étudiants visiteurs au Canada, une fonction de traitement des paiements et un outil de communication pour permettre aux étudiants de suivre l'état de leur demande. Le portail reflète également l'engagement pris par les facultés de médecine de simplifier les flux de travail, les échéanciers et les politiques liés aux stages optionnels.

Nous encourageons les étudiants à utiliser le *Guide des stages optionnels pour étudiants visiteurs* du Portail des étudiants de l'AFMC pour consulter toute l'information sur les stages optionnels offerts dans l'ensemble du Canada. Le *Guide* est une base de données centralisée offerte en ligne où figurent les stages optionnels. Cette base de données est consultable en tout temps sans qu'il soit nécessaire de s'inscrire ou de présenter une demande.

Pour tout complément d'information, veuillez consulter le site <http://www.portailetudiantsafmc.ca> ou envoyer un message à l'adresse suivante : portailetudiants@afmc.ca.

REMARQUE : Prière de se reporter aux politiques de la ou des facultés concernées à l'égard de la disponibilité des stages optionnels pour les étudiants en médecine canadiens et étrangers.